
 Društvene vijesti 
IZBORNA SKUPŠTINA HSGI  
U Novoj je Gradiški, u prostorijama 
hotela Kralj Tomislav, 13. lipnja 
2003. održana 34. izborna skupština 
Hrvatskog saveza građevinskih inže-
njera (HSGI). Skupštini je bilo nazoč-
no 55 zastupnika iz društava: Čako-
vec, Dubrovnik, Karlovac, Nova 
Gradiška, Osijek, Požega, Rijeka, 
Slavonski Brod, Split, Varaždin, 
Vinkovci, Vukovar, Zadar i Zagreb. 
Skupština su zajedno organizirala 
društva arhitektonskih i građevins-
kih inženjera i tehničara Nova Gra-
diška i Slavonski Brod. 
Predsjednik HSGI-a Dragutin Mihel-
čić, dipl. ing. građ., otvarajući Skup-
štinu pozdravio je sve nazočne, a 
posebno goste među kojima su bili 
predstavnici gradova domaćina, žu-
panije, ministarstava te uglednih us-
tanova i institucija. Potom je jedno-
glasno usvojen dnevni red i poslov-
nik, izabrano radno predsjedništvo 
(Dragutin Mihelčić, Rodoljub Lalić, 
Andro Nižetić, Đurđica Butina i An-
tun Pospišil), zapisničarka i ovjero-
vitelji zapisnika (D. Turčan) te veri-
fikacijska komisija (Ružica Drmić, 
Đurđica Butina i Vlatko Štimac). 
Uslijedili su pozdravi. Skup je najprije 
pozdravio gradonačelnik Nove 
Gradiške Josip Mikšić, dipl. ing., 
uime stanovnika, kako je rekao, naj-
mlađeg (tek 250 godina) i najljepše 
uređenog grada (u kategoriji do 
25.000 stanovnika). Davor Vlaović, 
dipl. ing., pročelnik Ureda za poljo-
privredu, šumarstvo i vodoprivredu 
Brodsko - posavske županije prenio 
je pozdrave brodsko-posavskog žu-
pana Mate Dorića, dr. vet., i Skup-
štini zaželio uspješan rad. Prisutne 
su zatim pozdravili Lino Fučić, dipl. 
ing. građ., pomoćnik ministra zaštite 
okoliša i prostornog uređenja i Da-
vor Pavlović, dipl. ing. el., predsjed-
nik Hrvatske komore arhitekata i 
inženjera u graditeljstvu. Skupu se 
obratila i prof. dr. sc. Dubravka Bje-

gović, dipl. ing. građ., dekanica Gra-
đevinskog fakulteta Sveučilišta u 
Zagrebu. Zaželjela je svima ugodan 
boravak u svom rodnom gradu, a 
ujedno je podsjetila da je u Novoj 
Gradiški rođen Josip Janko Grahor, 
prvi predsjednik Društva arhitektah 
i inženjerah.  

Izvješće o radu Predsjedništva HSGI-
a između dviju skupština (od listo-
pada 2001. do lipnja 2003.) podnio 
je tajnik Andro Nižetić, dipl. ing. 
građ. (izvještaj u prilogu). Taj je 
izvještaj dopunio podacima o izda-
vačkoj djelatnosti prof. emer. dr. sc. 
Veselin Simović, dipl. ing. građ. U 
nastavku je prof. Simović podnio je 
izvještaj o pripremama za održavanje 
Sabora hrvatskih graditelja 2004. 
(izvještaj u prilogu.). 

Prof. dr. sc. Josip Marušić podnio je 
izvješće Nadzornog odbora za raz-
doblje od 1. siječnja 2002. do 31. 
svibnja 2003. Redovito je praćen rad 
tijela HSGI-a i utvrđeno je da je Pred-
sjedništvo obavljalo zadaće sukladno 
Statutu i pravilnicima HSGI-a te da 
je provodilo odluke Skupštine.. 

Prof. Simović kao glavni i odgovor-
ni urednik podnio je izvještaj o radu 
časopisa Građevinar za razdoblje od 
15. lipnja 1999. do 13. lipnja 2003. 
(izvješće u prilogu). 

U nastavku je Ružica Drmić uime 
Verifikacijske komisije izvijestila da 
je Skupštini nazočno 55 zastupnika, 
što prema čl. 17. Statuta čini više od 
polovice ukupnoga broja izabranih 
zastupnika (85).  

Pošto je Skupština jednoglasno dala 
razrješnicu dosadašnjim tijelima 
HSGI-a, pristupilo se izboru novog 
Predsjedništva. Prije izbora zastup-
nicima se obratio predsjedavajući 
Skupštine Dragutin Mihelčić i obraz-
ložio predloženu listu kandidata. 
Osnovu za raspodjelu mjesta pred-

stavljao je broj članova pojedinih 
udruga i njihova aktivnost u radu 
Saveza. Potom su zastupnici jedno-
glasno izabrali sljedeće članove Pred-
sjedništva: 

Petar Đukan, Lino Fučić, Ružica 
Drmić, Dragutin Mihelčić, Andro 
Nižetić i Tomo Perić (DGI Zagreb), 
Dragutin Belavić (DGGIT Karlovac), 
Zvonimir Rogač (DGI Osijek), Antun 
Pospišil (DAGIT Slavonski Brod), 
Ante Grašo (DAGIT Zadar), Rodo-
ljub Lalić i Andrino Petković (UGI 
Split), Miho Korda (DGI Dubrov-
nik), Danko Holjević (DGI Rijeka), 
Vladimir Sladonja (DGIT Poreč), 
Željko Andričević (DAGIT Vinkov-
ci), Emil Kolar (DAGIT Vukovar), 
Željka Blazina (DAGIT Nova Gra-
diška), Nada Zadravec (DGIT Varaž-
din), Josip Švenda (DGIT Međimur-
ja), Veselin Simović i Josip Rupčić 
(Hrvatsko društvo za visoke brane). 

Prijedloge za izbor predsjednika, 
potpredsjednika i tajnika obrazložio 
je Rodoljub Lalić, dipl. ing. građ. 
Zatim su jednoglasno izabrani: za 
predsjednika – Dragutin Mihelčić, 
dipl. ing. građ., za potpredsjednike –
Željko Andričević, dipl. ing. građ., 
Rodoljub Lalić, dipl. ing. građ. i 
Josip Švenda, dipl. ing. građ., a za 
tajnika – Andro Nižetić, dipl. ing. 
građ. 

Prijedlog za članove Nadzornog od-
bora i Suda časti također je obrazlo-
žio Rodoljub Lalić. Potom su jedno-
glasno u Nadzorni odbor izabrani: 
Vesna Čoti, Nada Marđetko Škoro i 
Josip Marušić (DGI Zagreb), Ivica 
Plišić (DGI Rijeka) i Zvonimir Za-
horay (DAGIT Vinkovci). Za člano-
ve Suda časti također su jednoglas-
no izabrani: Josip Rupčić i Vladimir 
Krtalić (DGI Zagreb), Dragan Frajndl 
(DAGIT Vinkovci), Rudolf Lonča-
rića (DGIZ Varaždin) i Marijan Ma-
rojević (UGI Split). 
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Nakon glasovanja Vladimir je Prpić 
predložio da se razmisli o promjeni 
Statuta HDGI-a te da se članovi Pred-
sjedništva biraju na vrijeme od četiri 
godine, budući da su dvije godine 
prekratko vrijeme da bi članovi Pred-
sjedništva odnosno predsjednik, pot-
predsjednici i tajnik mogli svrsis-
hodno obavljati svoje funkcije.  
Prijedlog za ponovni izbor prof. emer. 
dr. sc. Veselina Simovića za glavnog i 
odgovornog urednika časopisa Gra-
đevinar podnio je također Rodoljub 
Lalić. Skupština je i taj prijedlog 
jednoglasno usvojila. Glavni i odgo-
vorni urednik je ujedno i član Preds-
jedništva po položaju. 
U skladu s Pravilnikom o priznanji-
ma HSGI-a Predsjedništvo je na sje-
dnici održanoj 20. svinja 2003. usvo-
jilo prijedloge za dodjeljivanje godiš-
njih nagrada. Prijedloge je obrazlo-
žio Antun Pospišil, dipl. ing. građ., a 
Skupština ih je jednoglasno usvojila 
(obrazloženja u prilogu). Pojedinač-
nu godišnju nagradu za 2003. na pri-
jedlog DAGIT-a Slavonski Brod 
dobio je prof. dr. sc. Stanko Šram, 
dipl. ing. građ., za knjigu Gradnja 
mostova koja je rezultat njegova du-
gogodišnjeg rada i iskustava koja je 
stekao kao izuzetan mostograditelj. 
Kolektivnu godišnju nagradu za 
2003. na prijedlog DGIT-a. Međi-
murje dobili su projektanti i gradi-
telji postrojenja za kondicioniranje 
vode u Butonigi: Nina Dražin Lov-
rec, dipl. ing. građ., i Predrag Pre-
sečki, dipl. ing. građ. (projektanti), 
te Goran Knežević, dipl. ing. građ. i 
Ivan Vinković, dipl. ing. građ. (vodi-
telji gradilišta). Nagrađenima su po-
tom svečano uručene povelje. 
Uslijedilo je stručno predavanje di-
rektora Hidroing d.o.o. iz Osijeka 
Zdenka Tadića, dipl. ing. građ.  pod 
naslovom: Stanje i perspektiva na-
vodnjavanja u Republici Hrvatskoj. 
Ovo vrlo aktualno i argumentirano 
izlaganje sudionici Skupštine saslu-
šali su s velikim zanimanjem. Zatim 
je prof. dr. sc. Dražen Aničić prika-
zao knjigu Gradnja mostova za koju 

je prof. Šram dobio i pojedinačnu 
godišnju nagradu. Istaknuo je da je 
knjiga dragocjen prikaz znanja i is-
kustava namijenjena mladim inženje-
rima i budućim projektantima mos-
tova te da zaslužuje časno mjesto u 
svakoj stručnoj knjižnici. Na kraju 
je umjesto spriječenog Tomislava 
Đurića, prof., koji je trebao predsta-
viti knjigu Stari gradovi, dvorci i 
crkve Slavonije, Baranje i zapadnog 
Srijema (autora Tomislava Đurića i 
Dragutina Feletara), Vladimir Prpić, 
dipl. ing. arh., iznio nekoliko povije-
snih činjenica i zanimljivosti o sta-
rim povijesnim građevinama na ovom 
prostoru, posebice u Novoj Gradiški 
i Cerniku.  
Na kraju se Đurđica Butina, dipl. ing. 
građ., predsjednica DAGIT-a Nova 
Gradiška, zahvalila svim zastupnici-
ma i gostima te im poželjela ugodan 
boravak u Novoj Gradiški i ostalim 
mjestima u kojima će boraviti. Na-
kon zaključenja rada Skupštine odr-
žana je u istom prostoru svečana ve-
čera za sve sudionike. 

Sutradan su sudionici 34. izborne 
skupštine imali izuzetno bogat pro-
gram. Najprije su u Slavonskom 
Brodu razgledali suvremeni uređaj 
za kondicioniranje pitke vode koji 
su im predstavili stručnjaci gradskog 
Vodovoda, potom suuz stručno vod-
stvo posjetili jednu od najmonumen-
talnijih naših vojnih utvrda – tvrđa-
vu Brod. Uslijedio je posjet Lučkoj 
upravi, gdje su saslušali zanimljivo 
predavanje o razvoju riječnog bro-
darstva i riječnih luka. Tu je sudionike 
Skupštine HSGI pozdravio i brodsko-
posavski župan Mate Dorić, dr. vet. 
U prostorijama Lučke uprave 
Slavonski Brod upriličen je i prigo-
dan domjenak. Boravak u Slavons-
kom Brodu zaključen je posjetom 
novoobnovljenom Laboratoriju za 
ispitivanje namještaja i građevne 
stolarije Euroinspekta-drvokontrole. 
Sudionici Skupštine posjetili su 
Gradski muzej u Požegi, i saslušali 
kratko stručno predavanje o izložba-
ma i zbirkama te nakratko razgledali 

lijep barokni središnji trg. Potom su 
posjetili podrum Ivana Enjingija u 
Hrnjevcu, gdje su dakako kušali i 
nadaleko cijenjena vina. Sa stručnim 
vodstvom organiziran je  posjet aku-
mulaciji Kuštrevac, koja služi za na-
vodnjavanje poljoprivrednih površi-
na kombinata Kutjevo.  

Obilazak ovog dijela Slavonije zak-
ljučen je posjetom Velikoj i stadio-
nu NK Kamen ingrad u tom mjestu. 
To je prema općoj ocjeni najsuvre-
meniji i najbolje opremljeni naš no-
gometni stadion uopće. Razgledani 
su potom pogoni Kamen ingrada i 
suvremena proizvodnja građevnih 
materijala, a na kraju i bazeni s gra-
dilištem velikog hotela. Sve je zak-
ljučeno zajedničkim ručkom u priro-
di, u idiličnom ambijentu visoko na 
Papuku, inače zaštićenom parku pri-
rode. 

Valja još dodati da je uoči održava-
nja Skupštine, 13. lipnja 2003., u 
prostorijama hotela Kralj Tomislav 
u Novoj Gradiški, održana i 13. sjed-
nica Predsjedništva na kojoj se ras-
pravljalo o pripremama za Izbornu 
skupštinu. 

B. Nadilo 

IZVJEŠĆE O RADU 
PREDSJEDNIŠTVA 
HRVATSKOG SAVEZA 
GRAĐEVINSKIH INŽENJERA 
IZMEĐU 32. I 34. IZBORNE 
SKUPŠTINE 

Trideset druga izborna skupština 
HSGI-a održana je u listopadu 2001. 
u Zadru. Skupštini je bilo nazočno 
66 zastupnika iz društava: Čakovec, 
Dubrovnik, Kutina, Nova Gradiška, 
Osijek, Poreč, Požega, Rijeka, Sla-
vonski Brod, Split, Varaždin, Vin-
kovci, Vukovar, Zadar i Zagreb.  

Na skupštini je jednoglasno izabra-
no sadašnje Predsjedništvo od 22 
člana, te predsjednik, potpredsjedni-
ci i tajnik HSGI-a. 

Na prvoj sjednici konstituirano je 
Predsjedništvo od 22 člana. 
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- Redovita djelatnost Predsjedniš-
tva. 

Usvojen je program rada za Pred-
sjedništva HDZI-a, za mandatno raz-
doblje 2001. do 2003., koji je obuh-
vaćao: 

Predsjedništvo je u proteklom izvje-
štajnom razdoblju održalo 13 sjedni-
ca od kojih su dvije bile proširene: - redovne aktivnosti rada Predsjed-

ništva sukladno statutu HSGI-a Prva proširena sjednica održana je u 
Varaždinu, gdje je uz redovnu prob-
lematiku održano i stručno predava-
nje prof. dr. sc. Rudolfa Lončarića: 
Održavanje i obnova starih građevina. 

- izdavačku djelatnost 
- održavanje proširenih sjednica 

Predsjedništva 
- IV. sabor hrvatskih graditelja 
- godišnje skupštine 
- međunarodnu suradnju. 

Redovne aktivnosti obuhvaćale su: 
aktiviranje rada temeljnih društava 
te poticanje osnivanja novih društa-
va, suradnju s nadležnim državnim 
tijelima u analizi provedbe donese-
nih propisa te u pripremi i prijedlo-
zima eventualne izmjene i dopune, 
radi njihove provedivosti, zatim 
hrvatskih norma u području gradi-
teljstva i poticanje organizacije struč-
nih seminara. 

Značajna aktivnost HSGI-a bila je 
sudjelovanje u fazi izrade propisa iz 
područja graditeljstva: 
- Zakona o gradnji 
- Zakona o javnoj nabavi, naročito 

u dijelu provedbenih propisa o 
ustupanju radova i usluga 

- Zakona o prostornom uređenju. 

O prijedlozima ovih zakona prove-
dena je javna rasprava na Predsjed-
ništvu, a isto tako inicirana je ras-
prava u temeljnim društvima. Svi su 
prijedlozi i primjedbe sistematizira-
ni i dostavljeni nadležnim ministars-
tvima na razmatranje pri donošenju 
konačnih tekstova zakona prije upu-
ćivanja u saborsku proceduru. 

Predsjedništvo je aktivno sudjelova-
lo u raspravi na Danima hrvatskih 
graditelja u sklopu proljetnog Zagre-
bačkog velesajma. 
- 2002. - tema: Pravilnik o ustupa-

nju radova 
- 2003. - teme: Graditeljstvo – sta-

nje i perspektiva: Poštena tržišna 
utakmica i Obrazovanje za građe-
vinska zanimanja. 

Druga je sjednica održana u Vukova-
ru, gdje je nakon radnog dijela usli-
jedilo predavanje Ljiljane Blažević i 
Kreše Šlafhauzera o poteškoćama 
obnove Vukovara od strane. 
U lipnju 2002. održana je u Čakov-
cu 33. redovna godišnja skupština 
HSGI-a na kojoj su uručene godiš-
nje nagrade sudionicima izgradnje 
mosta preko Rijeke dubrovačke. Na 
istoj skupštini obrađena je i tema: 
Problemi obrazovanja proizvodnih 
kadrova u graditeljskim školama. 
Izdavačka djelatnost 
I u ovom razdoblju nastavljeno je s 
izdavačkom djelatnošću. Tu je prije 
svega časopis Građevinar koji je 
redovito izlazio sa svojim standard-
nim sadržajem. Osim Građevinara 
tiskan je i Građevni godišnjak. O 
svemu će više biti govora u poseb-
nom izvješću te u izvješću glavnog i 
odgovornog urednika časopisa Gra-
đevinar. 
(U dopuni izvještaja o izdavačkoj 
djelatnosti HSGI-a prof. Simović je 
iznio: Između dvije skupštine otisnuti 
su Građevni godišnjaci za 1999., 
2000., i 2001./2002.  te udžbenik 
Opskrba vodom, autora I. Gulića i  
Opći uvjeti za radove na cestama 
(komplet od šest knjiga priprem-
ljenih u IGH-u). U pripremljene su i 
upravo se tiskaju još dvije knjige: 
udžbenik Kondicioniranje vode, 
autora I. Gulića i Vruće asfaltne mje-
šavine, što je prijevod knjige izdane 
u SAD.). 

Međunarodna suradnja 
Predsjedništvo je na svojim sjedni-
cama razmatralo i aktivnosti za una-
pređivanje međunarodne suradnje. 

U tom smislu zaključeno je da se 
međunarodni kontakti u cilju razmje-
ne iskustava i znanja pojačaju prven-
stveno s krugom nama susjednih ze-
malja i onih s kojima Hrvatska tradi-
cionalno ima uspješnu višegodišnju 
suradnju (Madžarska, Slovenija, 
Austrija, Njemačka, Češka, Poljska, 
SAD...). 
Ti su kontakti trebali pomoći HSGI-
u u procesima usklađivanja građe-
vinske regulative i organizacije rada 
sukladno standardima i smjernicama 
Europske unije. Pritom su posebno 
vrijedna iskustva zemalja u tranziciji 
čiji proces približavanja Europskoj 
uniji već uznapredovao. 
Reaktivirana je suradnja s Američ-
kim društvom građevinskih inženje-
ra (ASCE). Prilikom proslave 150. 
obljetnice osnivanja, na njihovoj su 
konvenciji nazočili predsjednik Mi-
helčić i Andrino Petković. Naši su 
članovi bili vrlo dobro primljeni i 
aktivno su sudjelovali u radu. Glav-
na tema okruglog stola bila je korup-
cija kao očiti zajednički svjetski pro-
blem. Naši su predstavnici uime 
HSGI-a tom prigodom potpisali 
sporazum o suradnji s ASCE-om, da 
bi i jedna i druga organizacija mogle 
na što prikladniji način pružati uslu-
ge javnosti i inženjerskoj struci u 
svojim državama. Dogovorena je 
razmjena časopisa i ostalih stručnih 
publikacija. 
Stručni posjet predstavnika vinko-
vačkog DAGIT-a Berlinu organizi-
ran je od 3. do 6. lipnja 2003. Tije-
kom posjeta održano je predavanje o 
urbanističkom razvoju i planiranju 
grada Berlina, a razgledani su i karak-
teristični objekti suvremene arhitek-
ture i infrastrukture (izgrađeni i u 
izgradnji). Posebno važni bili su sa-
stanci koje su članovi Predsjedništva 
HSGI-a održali s određenim njemač-
kim udruženjima iz područja inženjer-
stva i hidrotehnike: 
- DVGW (Njemačko savezno ud-

ruženje za plin i vodoprivredu) 
- ATV (Njemačko udruženje za 

vodu, otpadnu vodu i kruti otpad) 
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- BGV (Njemačko savezno udru-
ženje industrije plina i vode). 

Tijekom razgovora razmijenjene su 
osnovne informacije o organizaciji 
HSGI-a i navedenih udruženja, glav-
nim aktivnostima, načinu financira-
nja, članstvu, ciljevima i interesima. 
Zaključeno je da nema zapreka za 
uspostavu trajne suradnje s HSGI-
om i drugim srodnim hrvatskim ud-
ruženjima. Od posebnog je interesa 
mogućnost transfera znanja iz pod-
ručja regulative, standardizacije, 
obrazovanja, unapređivanja struke, 
odnosa s javnošću te posebno, s ob-
zirom da je riječ o nevladinim udru-
ženjima, odnos i raspodjela obveza, 
prava i odgovornosti između udruže-
nja i institucija lokalne i državne 
vlasti. O uspostavljenim kontaktima 
izvješteni su i nadležni predstavnici 
pojedini ministarstava Vlade RH. 

Sabor hrvatskih graditelja 

Sabor hrvatskih graditelja održat će 
se u proljeće 2004. od 22. do 24 
travnja u Cavtatu, u hotelu Croatia. 
Već je poslana prva obavijest. Orga-
nizacijski odbor čini cijelo Predsjed-
ništvo, dok uži operativni odbor sa-
činjavaju Dragutin Mihelčić, prof. 
dr. sc. Veselin Simović, Andro Nižetić 
i Tomo Perić, a odbor je proširen i 
kolegama iz prakse. U fazi smo ani-
miranja sponzora i autora referata. 

Radni je naziv Sabora: Graditelji – 
nositelji razvojnih projekata Repub-
like Hrvatske. 

Predviđene su dvije zajedničke te-
meljne teme: 
- Pripreme hrvatskog graditeljstva 

za ispunjavanje uvjeta za ulazak 
u EU 

- Ostvarenje strategije izgradnje 
autocesta i cesta u Hrvatskoj. 

Osim tih zajedničkih tema predvi-
đen je niz zajedničkih tema kao i na 
dosadašnjim saborima. 

Štovane dame i gospodo, temeljna 
aktivnost HSGI-a i temeljnih društa-
va na poticanju interesa članova da 

sudjeluju u radu stjecanjem novih 
znanja i tehnologija, pri donošenju 
propisa koji posredno ili neposredno 
utječu na našu struku te graditeljstvo 
u cjelini, ne prestaje s mandatom 
ovog Predsjedništva. Vjerujem da će 
i novo Predsjedništvo, koje ćemo 
danas izabrati, biti otvoreno za sve 
prijedloge i sugestije, kako bi cjelo-
kupni rad našeg Saveza bio što usp-
ješniji i u interesu svih naših članova.  

Tajnik HSGI-a: 
Andro Nižetić, dipl. ing. građ. 

IZVJEŠTAJ O PRIPREMAMA 
ZA SABOR HRVATSKIH 
GRADITELJA 2004 

Planirano je da se Sabor hrvatskih 
graditelja 2004. održi u Cavtatu, 
hotel Croatia, 22. do 24. travnja 
2004. Predsjedništvo HSGI-a, kao 
Organizacijski odbor Sabora 2004., 
započelo je s pripremama već počet-
kom rujna 2002. kada je osnovao 
Izvršni organizacijski odbor za pri-
premu Sabora. Početno je u taj odbor 
imenovano 8 članova, a do danas je 
proširen s još tri člana pa broji ukupno 
11 članova (Boban, Bubalo, Crnjak, 
Đukan, Fučić, Mihelčić, Nižetić, 
Perić, Simović, Skendrović, Vilović). 
Za koordinatora je određen V. Simo-
vić. Odbor je u razdoblju od 12. 9. 
2002. do 27. 5. 2003. održao osam 
sjednica na kojima su dogovorene 
sve aktivnosti potrebne za pripremu 
Sabora 2004. 
Do sada je obavljeno sljedeće: 
− Pripremljena je, tiskana i razas-

lana I. obavijest, u kojoj je opisana 
svrha Sabora 2004., naznačene 
teme i navedene ostale infor-
macije relevantne za sudionike 
Sabora. 

− Pripremljeni su i razaslani dopisi 
potencijalnim suorganizatorima i 
sponzorima. 

− Održano je niz sastanaka sa suor-
ganizatorima, onima kojima je 
trebalo objašnjavati svrhu i sadr-
žaj Sabora 2004. i oblike uklju-
čivanja u pripreme, a i obrazložiti 

potrebe za sufinanciranje Sabora 
2004. 

− Upućeni su dopisi četvorici mi-
nistara (zaštite okoliša i prostor-
nog uređenje; javnih radova, ob-
nove i graditeljstva; pomorstva, 
prometa i veza i za europske inte-
gracije). Već su održani sastanci 
u ministarstvima zaštite okoliša i 
prostornog uređenje te za europ-
ske integracije. Oba ministra su 
obećala pomoć u pripremama 
Sabora. Ttijekom lipnja očeku-
jemo sastanak s preostala dva 
ministra. 

− Sastanci su održani na Građevin-
skom fakultetu u Zagrebu, Ingri, 
HAC-u, HC-u, Autocesti Rijeka-
Zagreb, Hrvatskim vodama. 

− Ugovori o suorganizatorstvu pot-
pisani su s Građevinskim fakul-
tetom Sveučilišta u Zagrebu 
(30.000 kn), IGH-om (80.000 
kn), HAC-om (150.000 kn), Ing-
rom (50.000 kn), a očekuje se 
sklapanje ugovora s Hrvatskim 
cestama koje su se načelno sug-
lasile i s našom predloženom 
svotom (oko 100.000 kn), s Auto-
cestom Rijeka-Zagreb, od koje 
očekujemo da javi svotu koju 
ćemo unijeti u ugovor, s Hrvat-
skim vodama (načelno je dogovo-
rena svota od 100.000 kn). Očeku-
jemo i konkretne dogovore s još 
nekim suorganizatorima koji su 
se načelno suglasili da prihvaća-
ju ulogu suorganizatora (Walter-
bau, Bina Istra, Dalekovod, HEP 
i dr.). 

− Svaki od članova Odbora preu-
zeo je obvezu da animira suorga-
nizatore i sponzore. Dio skloplje-
nih ugovora i dogovora rezultat 
je izvršenja tih obveza. 

− Upućen je dopis HKAIG-u čiji je 
Upravni odbor načelno dao sug-
lasnost o suorganizatorstvu i 
predložio da se to realizira preko 
razreda. Dopisi su upućeni svim 
razredima u Komori. Razumije 
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Osim spomenute cjeline (znanstveni 
i stručni članci) koja čini jedan dio 
časopisa (oko 50 posto opsega) u nje-
mu postoje još dva dijela: stručno-
informativni i društveno-informativni. 

se da najviše očekujemo od Raz-
reda inženjera građevinarstva s 
čijim bismo se predstavnicima 
(predsjednikom odbora i drugi-
ma) trebali ovih dana sastati. 

− Izvršni odbor predviđa da će na 
Saboru 2004 biti oko 100 refera-
ta. Za glavne teme već su načel-
no dogovoreni nosioci referata 
(iz ministarstava, HAC-a, Auto-
ceste Rijeka-Zagreb, Hrvatskih 
voda i dr.). Od pojedinaca koji 
su se odazvali na I. obavijest 
dobili smo tridesetak ponuđenih 
referata. 

− Izrađena je i obavijest – pozivni-
ca za sudionike Sabora 2004. iz 
inozemstva. Na engleskom je je-
ziku. Idući tjedan biti će razaslana. 

− Zaključak Izvršnog organizacijs-
kog odbora Sabora 2004. da se 
otvori web stranica Sabora 2004. 
u realizaciji je, tako da možemo 
očekivati da će biti uređena ovih 
dana. 

− Za obavljanje određenih admi-
nistrativno-stručnih organizacij-
skih poslova Sabora 2004. 
sklopljen je ugovor s Atlasom. 

− Na Predsjedništvu HSGI-a done-
sen je plan rashoda i prihoda Sa-
bora 2004. Planirani rashodi su 
1.010.000, a prihodi 1.050.000 
kuna. Prema nagovještajima mo-
že se očekivati da će prihodi biti 
i veći, što bi omogućilo pokri-
vanje nekih drugih troškova Sa-
veza, a moglo bi nešto preostati i 
za časopis Građevinar. 

U zaključku se može konstatirati da 
za sada pripreme idu prema zacrta-
nom planu. 

Prof. dr. sc. Veselin Simović 

IZVJEŠTAJ GLAVNOG I 
ODGOVORNOG UREDNIKA 
ČASOPISA GRAĐEVINAR 
U razdoblju od prethodne izborne 
Skupštine HSGI-a održane 18. lip-
nja 1999. u Splitu do danas (13. lip-
nja 2003.) izašlo je 46 brojeva časo-
pisa Građevinar. U tom razdoblju 
časopis je nastavio objavljivati znan-

stvene i stručne članke, a također i 
već uobičajene rubrike. 

Kako se započeta obnova u tom raz-
doblju nastavila, a u pojedinim seg-
mentima i intenzivirala, i časopis je 
nastavio redovito objavljivati prilo-
ge o obnovi i još ih objavljuje. Valja 
istaknuti da ne postoji nijedna perio-
dična publikacija niti javno glasilo 
koje je i približno pratilo obnovu 
koliko je to činio Građevinar. Prilo-
zi koji su tiskani u svakom broju ča-
sopisa obrađivali su proces obnove 
temeljito, sadržajno i sustavno, obuh-
vaćajući cijeli hrvatski prostor od 
Konavala do Baranje. 

U stručno-informativnom dijelu ob-
rađuju se teme koje zanimaju širi 
krug čitatelja našeg časopisa. U tom 
dijelu imamo redovito prikaz nekog 
gradilišta, prije svega u Hrvatskoj, 
ali ima i inozemnih gradilišta. Tu su 
i redoviti prilozi o obnovi te o nekim 
aktualnim temama kao primjerice o 
zaštiti okoliša i drugim. S obzirom 
na to da se sve više knjiga tiska u 
nas, u čemu svoj doprinos daje i iz-
davačka djelatnost našeg Saveza, u 
časopisu je sve više bibliografskih 
prikaza. 

Sa zadovoljstvom ističem da je časo-
pis nastavio s praksom da ne objav-
ljuje dvobroje po čemu je prepozna-
tljiva iznimka među sličnim znanst-
venim i stručnim časopisima u Hrvat-
skoj. Ta praksa traje punih 27 i pol 
godina, a nadamo se da će se i dalje 
nastaviti. 

Važan su sadržajni dio stručno-infor-
mativnog dijela časopisa serije koje 
obuhvaćaju pojedine tematske cjeli-
ne. Prilozi u tim serijama prelaze 
okvire onoga što bi se moglo razu-
mijevati kao stručno-informativno, u 
njima ima dosta zanimljivoga i pouč-
noga pa i edukacijskog. Nakon zavr-
šene zanimljive serije o hrvatskim 
dvorcima nastavili smo s objavljiva-
njem serije o razvitku hrvatskih oto-
ka u kojoj je objavljeno 38 priloga 
na 307 stranica, i sa 514 crteža i fo-
tografija. Opis i problematika hrvats-
kih otoka nisu do sada nigdje tako 
sustavno i temeljito prikazani i obra-
đeni kao u Građevinaru. U napisima 
su obuhvaćeni uglavnom svi naseljeni 
hrvatski otoci. Ovom prigodom 
želim istaknuti da je za nesumnjiv 
uspjeh ove serije ne samo najzasluž-
niji, nego i slobodno možemo reći 
jedini zaslužan naš novinar-urednik 
Branko Nadilo, autor svih objavlje-
nih priloga koji su napisani s punom 
dokumentarnošću i sveobuhvatnoš-
ću. Posjetio je i obišao sve otoke o 
kojima je pisao i naselja na njima. 
Od broja 8. iz 2001. redovito izlaze 
napisi iz serije o utvrdama i onima 
koje su još u očuvanom stanju i oni-
ma kod kojih se mogu naći samo 
ostaci, a ponekad se spominju pa i 
opisuju i neke utvrde, povijesno zna-
čajne, od kojih se ne mogu pronaći 

U 46 brojeva časopisa tiskanih u pret-
hodnom izvještajnom razdoblju ob-
javljen je ukupno 191 znanstveni 
odnosno stručni rad. Tu je znanstve-
nih 81, stručnih 67 i 43 pretiska znan-
stvenih i stručnih članaka iz stručne 
građevinske periodike s kraja 19. i 
početka 20. stoljeća, uglavnom iz 
časopisa Viesti Družtva inžinira i 
arhitekta. Inicijativu za objavljiva-
nje pretisaka dao je prof. dr. sc. Dra-

priloga, pa se koristim ovom prilikom 
i njegovom prisutnošću da mu se 
zahvalim. Tu seriju pretisaka počeli 
smo objavljivati s prvim brojem 2000. 
godine i završili u broju 2. iz 2003. 
Prema informacijama koje su stizale 
do članova Redakcijskog odbora ti 
su pretisci bili zanimljivo štivo mno-
gim čitateljima časopisa. Kao i u 
prijašnjim razdobljima, Uredništvo 
je nastojalo održati ravnomjernu zas-
tupljenost svih građevinskih discip-
lina. Smatramo da smo u tome dob-
rim dijelom uspjeli, unatoč teškoća-
ma koje su nastajale zbog toga što 
ponekad ponude članaka nisu odgo-
varale željenim proporcijama. 

žen Aničić i pripremio najveći broj 
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nikakvi ostaci. Do sada je objavlje-
no 20 priloga o utvrdama, a prema 
najavi autora (opet je to Branko Na-
dilo) treba očekivati još petnaestak 
napisa. Teme u serijama o otocima i 
utvrdama čitatelji mogu naći sustav-
no obrađene jedino u časopisu Gra-
đevinar. 
Ima, međutim, područja koja još ni-
su dovoljno zastupljena u časopisu. 
To se prije svega odnosi na zaštitu 
okoliša. Očekujemo da će se to pop-
raviti, zahvaljujući i tome što smo 
dogovorili suradnju s Ministarstvom 
zaštite okoliša i prostornog uređenja. 
I u proteklom izvještajnom razdob-
lju nastavilo se s tematskim brojevi-
ma, bila su dva takva broja: broj 
11./2000. posvećen 120-toj obljetni-
ci potresa u Zagrebu i broj 4./2001. 
s prikazom cjelovitog projekta Cen-
tralnog uređaja za pročišćavanje 
otpadnih voda grada Zagreba. U 
pripremi je i poseban broj o projektu 
Eko Kaštelanski zaljev, koji je već 
trebao izaći, ali je zapelo s nekim 
prilozima koje još nismo dobili. Ta-
kođer je dogovoren poseban broj 
časopisa posvećen obilježavanju 50-
te godišnjice rada Ingre. 
U trećem dijelu časopisa – društve-
no-informativnom, sustavno se prati 
rad našeg Saveza i društava u njego-
vu sastavu, HIS-a i drugih strukov-
nih udruga. Također se redovito da-
ju informacije o radu Hrvatske Ko-
more arhitekata i inženjera u gradi-
teljstvu, a posebno Razreda inženje-
ra građevinarstva. 
Građevinar je među prvim časopi-
sima i listovima uopće priključen na 
Internet. Od broja 1./1996. ima redo-
vito ažurirane svoje web stranice. U 
prvom razdoblju bili su prikazivani: 
sadržaj svakog pojedinog broja na 
hrvatskom i engleskom jeziku, upu-
te suradnicima, sastav RO i sažeci 
svih kategoriziranih članaka na hrvat-
skom, engleskom, francuskom, rus-
kom i njemačkom jeziku. U protek-
lom razdoblju u tom pogledu naprav-
ljen je bitan napredak. Od broja 
1./2000. cijeli sadržaj časopisa ob-
javljuje se na Internetu, tako da ga 

se već tjedan nakon izlaska može 
pretraživati, listati i čitati na osob-
nom računalu. Kad bi novčane prili-
ke dopustile, bilo bi dobro sve dosa-
dašnje komplete časopisa prenijeti 
na kontakt diskove, što bi, uz časo-
pis na Internetu, omogućilo čitatelji-
ma da pretražuju i listaju sve objav-
ljene priloge. 
U posljednje 4 godine vanjski se iz-
gled časopisa nije mijenjao. U unutar-
njem dijelu novina je to što se svi 
ilustrativni prilozi koje dobijemo u 
boji tako i objavljuju, pa možemo 
reći da časopis u cijelosti izlazi u 
boji. Ipak se velik broj ilustracija u 
znanstvenim i stručnim člancima 
objavljuje u crno-bijeloj tehnici, jer 
ih autori tako dostavljaju. 
Naklada časopisa se u posljednjim 
godinama ustalila na 4000 primjera-
ka. Ima naznaka da bi moglo doći do 
povećanja, naročiti što se tiče Bosne i 
Hercegovine, a i nekih drugih država 
nastalih iz bivše zajedničke države. 
S ponudom članaka časopis stoji 
dosta dobro, iako neke mjere Mini-
starstva znanosti i tehnologije ne sti-
muliraju autore radova u našem ča-
sopisu. Naime, predzadnji ministar 
je ukinuo Pravilnik u kojemu je Gra-
đevinar prema vrsnoći bio izjedna-
čen s međunarodnim (inozemnim) 
časopisima. Udruga stručnih časopi-
sa pokušava taj problem riješiti s 
Ministarstvom. 
Časopis je krajem 2002. godine imao i 
financijskih problema jer je bilo mno-
go nenaplaćenih potraživanja od gra-
đevinskih tvrtki. Nešto od tih potra-
živanja uspjeli smo naplatiti zahva-
ljujući i naporima nekih članova 
Predsjedništva HSGI-a, a posebno 
predsjednika Dragutina Mihelčića. 
Međutim, stanje se popravilo druga-
čijim pristupom prikupljanju novča-
nih sredstava, a to je sklapanje ugo-
vora sa suizdavačima. Takve smo 
ugovore počeli sklapati prošle godi-
ne, a ove su godine sklopljeni s: 
HAC-om, Autocestom Rijeka-Zagreb, 
HC-om, Konstruktorom, Tehnikom, 
a čekamo potpis od Industrograd-
nje, Hidroelektre-niskogradnje i 

Viadukta. Očekujemo sklapanje ugo-
vora i s Razredom inženjera građevi-
narstva u Komori. 
Drugi glavni izvor sredstava za časo-
pis ostvarujemo viškom prihoda od 
izdavačke djelatnosti. Tako je Gra-
đevni godišnjak 01/02 ostvario višak 
prihoda za pokriće tiskarskih troško-
va triju brojeva časopisa, a očekuje-
mo da će nam barem dva broja pod-
miriti knjiga koja će izaći ovih dana 
– Vruće asfaltne mješavine. 
Smatram da možemo ocijeniti kako 
je u proteklom izbornom razdoblju 
časopis bio uspješan i sadržajno i po 
grafičkoj opremljenosti. Kao glavni 
i odgovorni urednik posebno ističem 
razumijevanje i pomoć Predsjedniš-
tva HSGI-a u uređivanju časopisa, 
čemu posebno ističem predsjednika 
D. Mihelčića. 
Valja istaknuti velik doprinos uspješ-
nom izlaženju časopisa svih članova 
Redakcijskog odbora. Koristim se 
ovom prigodom da istaknem predani 
rad novinara-urednika B. Nadila i 
tehničke urednice M. Hrlić, koja već 
nekoliko godina sama izrađuje prije-
lom časopisa, što je bitno ubrzalo i 
pojednostavilo rad na uređivanju. 
Bez savjesnog i iznimno vrijednog 
njihova doprinosa ne bi se imao 
čime pohvaliti glavni i odgovorni 
urednik, na kraju svog mandata. 

Glavni i odgovorni urednik 
Prof. dr. sc. Veselin Simović 

 

NAGRADE HSGI-a 

Godišnja pojedinačna nagrada 
dodijeljena je prof. dr. sc. Stanku 
Šramu, dipl. ing. građ., u povodu 
tiskanja njegove knjige Gradnja 
mostova 

Prof. dr. sc. Stanko Šram rođen je 
1919. u Osijeku, a na Tehničkom 
fakultetu Sveučilišta u Zagrebu dip-
lomirao je 1948. Trideset godina ra-
dio je na gradilištima mostova širom 
ondašnje Jugoslavije. Doktorirao je 
1982. te biran za profesora na Fakul-
tetu građevinskih znanosti Sveučiliš-
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Godišnja kolektivna nagrada  

ta u Zagrebu. Knjiga Gradnja mos-
tova – betonski  mostovi govori o 22 
mosta koja je autor izgradio, a za 
studente je građevinarstva jedinst-
ven udžbenik kakvog praktički nitko 
drugi nije mogao napisati. Za projek-
tante mostova, i za sve one koje za-
nima gradnja mostova, knjiga je nu-
žan udžbenik, priručnik i monografija. 
Podijeljena je u dijelove koji uvodno 
govore o mostovima, te posebno o 
grednima od armiranoga i predna-
petoga betona te betonskim i lučnim 
mostovima, a na kraju su pridodani 
podaci o svim izgrađenim mostovima. 

Autor je knjigu posvetio bliskom 
kolegi i višegodišnjem prijatelju i 
suradniku te projektantu Šibensko-
ga, Paškoga i Krškog mosta – Iliji 
Stojadinoviću, dipl. ing. građ. Posve-
tio ju je i svojim kćerima – Marini 
(rođenoj u baraci za gradnje Šibens-
kog mosta) i Jasenki (rođenoj za 
gradnje mosta preko Save i Une kod 
Jasenovca). Vrijednost se knjige naj-
bolje iščitava iz početnog gesla nepo-
znata autora: "Građevno konstruk-
torstvo je umjetnost uporabe materi-
jala što imaju svojstva koja se ne 
mogu procijeniti, da bi se izgradile 
građevine koje se samo približno 
mogu proračunati, kako bi se odupr-
le silama koje nisu točno poznate, 
tako da naša odgovornost prema jav-
noj sigurnosti bude potpuna." 
Nagradu je predložilo Društvo arhi-
tektonskih i građevinskih inženjera i 
tehničara Slavonski Brod. 

za projektiranje i izgradnju 
Postrojenja za kondicioniranje vode 
Butoniga dodijeljena je projektanti-
ma: Nini Dražin-Lovrec, dipl. ing. 
građ., i Predragu Presečkom, dipl. 
ing. građ. (Međimurje-inženjering) i 
izvoditeljima Goranu Kneževiću, 
dipl. ing. građ. (Međimurje-gradi-
teljstvo), Ivanu Vinkoviću, dipl. ing. 
građ., (Međimurska županija), svi iz 
Čakovca. 
Postrojenje čini 16 kompleksnih hid-
rotehničkih građevina. Posebno složen 
zahvat bile su građevine vodospre-
me pitke vode (15.000 m3) i crpne 

stanice pitke vode. Za te dvije građe-
vine iskopana je građevna jama 
(100.000 m3). Ukopani dijelovi gra-
đevine najvećim su dijelom smješte-
ni u podzemnoj vodi. Posebnost nad-
zemnog dijela građevine je arhitek-
tonsko oblikovanje armiranobeton-
ske sferne ljuske s krovnim nabor-
om, a i ostale su građevine vrlo slo-
žene i građevinski i tehnološki. Pos-
trojenje je građeno od 1995. do 2002., 
ima kapacitet 1000 l/s, a trenutno je 
u probnom radu. 
Projektantica Nina Dražin-Lovrec, 
dipl. ing. građ., bila je projektant 
konstrukcije za crpnu stanicu pitke 

vode, upravljanje i kontrole procesa, 
administrativnih zgrada, zgrada za 
skladištenje, pripremu i doziranje 
kemikalija te stanice za pranje pijeska. 

Projektant Predrag Presečki, dipl. 
ing. građ., bio je projektant sljedećih 

predtretmana, dvoslojnoga brzog 
filtra, glavnog ozoniranja, sporih 
pješčanih filtara, vodospreme pitke 
vode. tretmana mulja, pomoćne crp-
ne stanice, rezervoara pitke vode za 
pranje filtra. 

građevina: crpne stanice sirove vode, 

Graditelj Goran Knežević, dipl. ing. 
građ., rukovodio je gradilištem od 

1995. do početka 2000. kad je postao 
predsjednik uprave graditelja – Me-
đimurje-graditeljstvo d.o.o. iz Ča-
kovca. 
Graditelj Ivan Vinković, dipl. ing. 
građ., preuzeo je vođenje gradilišta 
u siječnju 2000. i nastavilo graditi 
na započetim objektima te graditi 
nove. Na gradilištu je bio sve do 
tehnološkog pregleda građevine i 
njezina puštanja u rad. 
Nagrada je dodijeljena na prijedlog 
Društva građevinskih inženjera i teh-
ničara Međimurja. 

B. N. 
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